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Góra Kalwaria, 26.06.2019 r.  

 

 

PROTOKÓŁ NR 14/2019  

z XIV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

w dniu 26 czerwca 2019 r.  

 

XIV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. por. Jana Białka 9 

 

Punkt 1 - Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 9.00 otworzył XIV sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 20 radnych, ze spóźnieniem przybyła radna Beata Polaczyńska. 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, 

zastępców burmistrza Danutę Rechnię i Mateusza Baja, pracowników urzędu gminy, 

pracowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz przybyłych gości i mieszkańców miasta. 

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik nr 4 do 

protokołu uzupełniony w trybie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506) o punkty:  

1. Projekt Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla „ przebudowy linii napowietrznych 

110 kV relacji: GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria I oraz GPZ Piaseczno – GPZ Góra 

Kalwaria II”. 

2. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla samorządu Województwa 

Mazowieckiego.  

Wnioski burmistrza stanowią załączniki nr 5 i 6 do protokołu. 

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące propozycje zmian: 

Przewodniczący rady Jan Rokita po konsultacji ze skarbnik Ewą Sobiepanek zmienił numerację 

punktu 16.1 na 14.1. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o: 

1. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy     

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

2. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jakub Rącz, zapytał, czy w związku 

z wpłynięciem w dniu dzisiejszym prośby p. A. M. o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji p. A. M. dotyczącej uznania obszaru Jeziora Brześkiego za użytek 

ekologiczny, będzie ta prośba brana pod uwagę. 
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Przewodniczący rady wyjaśnił, że według opinii prawnej projekt uchwały powinien być poddany 

pod głosowanie, po czym poprosił o zabranie głosu radcę prawnego Edytę Zielonkę, która 

potwierdziła taką konieczność. 

Przewodniczący rady poddał wnioski burmistrza pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uzupełnienia porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Beata Polaczyńska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uzupełnienia porządku obrad o projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019-2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) 

Czesława Iwona Książek, Beata Polaczyńska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii przegłosowała nowy porządek obrad bieżącej sesji. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Podziękowanie Pani Bogumile Lachowicz za pracę na stanowisku Dyrektora Szkoły im. 

Władysława Reymonta w Coniewie w okresie od 1.09.2008 r. do 30.06.2019 r. oraz Pani 

Jolancie Wolskiej za pracę na stanowisku Dyrektora Samorządowego Przedszkola 

Integracyjnego w okresie od 1.09.2007 r. do 31.07.2019 r. i Żłobka Miejskiego w Górze 

Kalwarii w okresie od 1.09.2017 r. do 31.07.2019 r. 
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     4.1. Projekt Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla „przebudowy linii napowietrznych       

          110 kV relacji: GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria I oraz GPZ Piaseczno – GPZ Góra    

           Kalwaria II”. 

5. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 

na ławników do sądów powszechnych na kadencję od 2020 roku do 2023 roku. 

6. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. A. M. dotyczącej uznania obszaru 

Jeziora Brześkiego za użytek ekologiczny.   

7. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych przez gminę 

Góra Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na rzecz 

dotychczasowego najemcy. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha - rejon drogi krajowej nr 79 

- cz. 3. 

11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Marianki. 

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Czersk - centrum Czerska i Podzamcza. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 2/13, 2/16, 2/39, 2/29, 1/17  obręb Kąty. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 8/33 z obrębu Moczydłów PGR w gminie Góra 

Kalwaria. 

14.1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla samorządu Województwa  

        Mazowieckiego.  

15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

16.1.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  prognozy   

         finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

16.2. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2018 rok.  

18. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2018: 

1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy.  

19. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria.  

20. Procedura absolutoryjna:  

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2018 rok;  

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2018 rok;  

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2018 

rok;  
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4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w sprawie absolutorium za 2018 rok;  

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego gminy 

za 2018 rok;  

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2018 rok;  

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2018 rok.  

21. Informacja dyrektora ZOPO w sprawie prognozowanych wakatów na stanowiskach 

nauczycieli przedmiotów i specjalistów na dzień 1 września 2019 r. w poszczególnych 

placówkach oświatowych na terenie gminy. 

22. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w dniu 29.05.2019 r. 

23. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

24. Zamknięcie XIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Punkt 3 - Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie od 29 maja do 29 czerwca 2019 r.: 

 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr Data Zarządzenie: 

1 98 24.05.2019 w sprawie zmian w budżecie 

2 99 24.05.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych gminy Góra 

Kalwaria na 2019 rok 

3 100 24.05.2019 

zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia „Instrukcji 

obiegu i kontroli dokumentów finansowo-księgowych 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Grze Kalwarii” 

4 101 27.05.2019 w sprawie prowadzenia stanu pogotowia przeciwpowodziowego 

na terenie Gminy 

5 102 28.05.2019 

w sprawie głoszenia konkursu na kandydata na stanowisko 

dyrektora Samorządowego Przedszkola Integracyjnego w Górze 

Kalwarii 

7 104 29.05.2019 
w sprawie odwołania stanu pogotowia przeciwpowodziowego 

na terenie Gminy 

8 105 03.06.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do 

przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę przygotowawczą 

w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria 
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9 106 04.06.2019 

w sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych na terenie gminy Góra Kalwaria, 

obręb 0015 Czersk, obręb 0042 Tomice oraz miasto Góra 

Kalwaria 

10 107 07.06.2019 w sprawie zmian w budżecie 

11 108 07.06.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych gminy Góra 

Kalwaria na 2019 rok. 

12 109 06.06.2019 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze inspektora/podinspektora 

ds. ochrony środowiska 

13 110 14.06.2019 
w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie odpłatności i zasad 

korzystania z obiektów sportowych w Gminie Góra Kalwaria 

14 111 14.06.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zdania 

inwestycyjnego pt: „Rozbudowa placu zabaw 

w Krzakach Czaplinkowskich” 

15 112 14.06.2019 
w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Wincentowie” 

16 113 14.06.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa siłowni zewnętrznej i placu 

zabaw w Tomicach” 

17 114 14.06.2019 
w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Pęcławiu” 

18 115 17.06.2019 

w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko dyrektora Samorządowego Przedszkola 

Integracyjnego w Górze Kalwarii 

19 116 18.06.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą w Urzędzie Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

 

1. Kalendarium spotkań, wydarzeń. 

maj 

 spotkanie z Mazowieckim Konserwatorem Zabytków w sprawie obwodnicy Konstancina-

Jeziorny oraz kapliczki w Moczydłowie przy drodze wojewódzkiej nr 724 

 udział w sesji Rady Miejskiej 

 wyjazd do Białegostoku, wizyta w spalarni odpadów komunalnych i RIPOK-u 

 udział w uroczystym zakończeniu roku Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

 spotkanie Komitetu Budowy Pomnika bp. Wierzbowskiego 
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 udział w apelu z okazji Dnia Strażaka w PSP Piaseczno 

czerwiec 

 jubileusze małżeńskie mieszkańców Gminy 

 Gminny Dzień Dziecka 

 udział w Integracyjnym Turnieju Zapasów 

 spotkanie z PGE Obrót w sprawie modernizacji linii 110 kV 

 spotkanie z p. Chojnackim w sprawie projektu targowiska i pierzei ul. Dominikańskiej 

 udział w Konwencie Burmistrzów Powiatu Piaseczyńskiego w Lesznowoli 

 udział w pikniku rodzinnym „POIK-u” 

 udział w Zielonych Świątkach na Urzeczu 

 udział w Święcie Rodziny w ogrodach klasztornych 

 udział w pikniku na stadionie miejskim – zamknięcie sezonu MKS Korona 

 udział w naradzie dyrektorów szkół gminnych 

 wizyta w Julianowie u 100-latki 

 spotkanie z dyrektorem Urzędu ds. Cudzoziemców oraz p. Wrochną w sprawie 

prognozowanej liczby dzieci cudzoziemskich w placówkach oświatowych gminy Góra 

Kalwaria w roku szkolnym 2019/2020 

 wizyta na Dniu Otwartym WTZ 

 spotkanie radnych Rady Miejskiej z przedstawicielem PGE w sprawie linii 110 kV 

 spotkanie w sprawie kanalizacji deszczowej w ul. Kalwaryjskiej 

 udział w Dniach Góry Kalwarii 

 wizyta w Kuratorium Oświaty w celu podpisania umowy programu „Maluch+” 

 spotkanie z fundacją Animal Rescue Polska w sprawie schronisk, zwierząt i mini zoo 

w Górze Kalwarii 

 udział w walnym zgromadzeniu stowarzyszenia „Metropolia Warszawa" w PKiN 

w Warszawie 

 udział w uroczystych zakończeniach roku szkolnego w gminnych placówkach 

oświatowych 

 udział w plenerowym spotkaniu dla dzieci i młodzieży w Cendrowicach 

 spotkanie z p. Góreckim i p. Słapkiem w sprawie utworzenia sali Integracji Sensorycznej 

 spotkanie w sprawie projektu rozbudowy Szkoły Podstawowej w Kątach 

 

Inwestycje rozpoczęte 

1. Rozbudowa miejsca czynnego wypoczynku w Podgórze 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 5.588,80 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2019 

2. Budowa placu zabaw przy ZSO w Górze Kalwarii 

Wykonawca: ROYAL PLAY Łukasz Piotrowski 

Wartość robót – 111.626,00 zł 

Termin zakończenia – 30.08.2019 
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3. Zielona Góra Kalwaria – Budowa przedszkola integracyjnego w Górze Kalwarii – 

otwarcie ofert 24.06.2019. Wpłynęły 2 oferty: 

 SORTED Sp. z o.o., Chyliczki, ul. Wschodnia 27B – 473.040,00 zł 

 Teresa Świerzbińska TESTA Urządzanie i pielęgnacja zieleni 02 – 798 Warszawa 

ul. Wańkowicza 4 m. 116 – 610.118,00 zł 

Kwota, jaką zamawiający przeznaczył na realizację zamówienia – 452.455,00 zł 

4. Adaptacja pomieszczeń SP w Cendrowicach na oddział przedszkolny – otwarcie ofert: 

4.07.2019 r., godz. 11.00 

 

Inwestycje zakończone 

1. Rozbudowa siłowni zewnętrznej i placu zabaw w Tomicach 

2. Rozbudowa placu zabaw w Wincentowie 

3. Rozbudowa placu zabaw w Pęcławiu 

4. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich 

 

Stan środków na rachunku bieżącym na dzień 25.06.2019 r. 

11.070.148,96 zł 

 

Stan zatrudnienia 

Urząd Miasta i Gminy – 94 osoby + 2 osoby zatrudnione przez Urząd Pracy w ramach robót 

publicznych 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 5 osób 

ZOPO – 17 osób 

OPS – 42 osoby 

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób 

OSiR – 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Jakub Rącz odnosząc się do sprawozdania burmistrza poprosił o wyjaśnienie zarządzenia 

w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie odpłatności i zasad korzystania z obiektów sportowych 

w gminie Góra Kalwaria a także o szczegóły spotkania w sprawie projektu targowiska i pierzei 

ul. Dominikańskiej oraz Konwentu Burmistrzów Powiatu Piaseczyńskiego. 

Radna Teresa Jędral poprosiła o informację, jakie istotne problemy dotyczące gminy Góra 

Kalwaria lub całego powiatu były poruszane podczas konwentu burmistrzów. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała o spotkanie dotyczące kanalizacji deszczowej pod 

ul. Kalwaryjską oraz o walne zgromadzenie stowarzyszenia „Metropolia Warszawa". 

Radna Rozalia Zdulska zapytała o spotkanie w sprawie projektu rozbudowy szkoły w Kątach. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił radnym informacji, jakie posiadał, natomiast na pytanie 

odnośnie do walnego zgromadzenia stowarzyszenia „Metropolia Warszawa" odpowiedział 

uczestniczący w nim zastępca burmistrza Mateusz Baj. 
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Radna A. Fedynicz-Komosa dopytała, czy została ustalona przyczyna zalewania ul. Kalwaryjskiej 

oraz o informacje z walnego zgromadzenia, w jakim kierunku będzie szła praca nad ustawą 

metropolitalną. 

Radny J. Rącz ponowił pytanie o szczegóły zarządzenia w sprawie odpłatności za korzystanie 

z obiektów sportowych oraz ustalenia dotyczące targowiska. 

Radna T. Jędral zapytała, czy na konwencie została wypracowana koncepcja obniżenia stawek za 

śmieci. 

Radny Zenon Nadstawny poprosił o więcej informacji na temat spotkania z konserwatorem 

zabytków w sprawie obwodnicy Konstancina-Jeziorny oraz kapliczki w Moczydłowie. 

Burmistrz odpowiedział na pytanie odnośnie do targowiska i na temat śmieci, natomiast co do 

treści zarządzenia, zobowiązał Biuro Rady do przekazania radnemu wyjaśnień. Odpowiedzi nt. 

spotkania z konserwatorem zabytków udzielił zastępca burmistrza Mateusz Baj. 

Ad vocem wypowiedzi burmistrza nt. ul. Kalwaryjskiej radna A. Fedynicz-Komosa zapytała, czy 

w tej kwestii są prowadzone rozmowy z zarządcą tej ulicy – powiatem piaseczyńskim. 

Burmistrz odpowiedział twierdząco. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa dopytała, kto będzie ponosił koszty rozwiązania problemu 

zalewania ul. Kalwaryjskiej. 

Burmistrz odpowiedział, że wydawać by się mogło, iż koszty powinien ponosić winny, ale sprawa 

nie jest jeszcze przesądzona, a jej wynik zależeć będzie m. in. od wyboru sposobu rozwiązania 

problemu. 

 

Punkt 4 - Podziękowanie Pani Bogumile Lachowicz za pracę na stanowisku Dyrektora 

Szkoły im. Władysława Reymonta w Coniewie w okresie od 1.09.2008 r. do 30.06.2019 r. oraz 

Pani Jolancie Wolskiej za pracę na stanowisku Dyrektora Samorządowego Przedszkola 

Integracyjnego w okresie od 1.09.2007 r. do 31.07.2019 r. i Żłobka Miejskiego w Górze 

Kalwarii w okresie od 1.09.2017 r. do 31.07.2019 r. 

 

W imieniu zgromadzonych wyrazy wdzięczności za wieloletnią pracę na ręce pań dyrektorek 

złożył burmistrz Arkadiusz Strzyżewski i przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita. 

 

Punkt 4.1. - Projekt Stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla „przebudowy linii 

napowietrznych 110 kV relacji: GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria I oraz GPZ Piaseczno 

– GPZ Góra Kalwaria II”. 

Uwag do projektu stanowiska komisje nie zgłosiły. 

W ramach uwag indywidualnych radna A. Fedynicz-Komosa zapytała, komu potrzebne jest ww. 

stanowisko. 

Na pytanie odpowiedziała zastępczyni burmistrza Danuta Rechnia. 

Radna A. Fedynicz-Komosa konkludując wypowiedź przedmówczyni stwierdziła, że stanowisko 

potrzebne jest burmistrzowi a nie spółce PGE, z czym zgodziła się zastępczyni burmistrza. 

Burmistrz wyjaśnił modyfikację treści stanowiska przygotowanego pod głosowanie w stosunku do 

wersji pierwotnej oraz podał argumenty za jego przyjęciem. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa stwierdziła, że wcześniej wprowadzano radnych w błąd 

informacją, że to PGE występuje o ww. stanowisko. 

 

Przewodniczący rady odczytał treść stanowiska: 

„Rada Miejska Góry Kalwarii, działając w celu zabezpieczenia należytego zaopatrzenia 

odbiorców miasta i gminy Góra Kalwaria w energię elektryczną, popiera budowę jednej linii 

energetycznej, dwutorowej 110 kV, po trasie istniejącej linii napowietrznej jednotorowej relacji 
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Piaseczno – Góra Kalwaria II (niebieska) – z przejściem łącznikiem między linią czerwoną 

a niebieską, z jednoczesną rozbiórką niewykorzystanych odcinków linii jednotorowych. 

Jednocześnie z uwagi na ważny interes społeczny Rada Miejska Góry Kalwarii 

upoważnia Burmistrza do wystąpienia do PGE/Inwestora z uwzględnieniem wniosków 

projektantów w zakresie skablowania łącznika pomiędzy linią czerwoną a niebieską,  tj. GPZ 

Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria I oraz GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria II, znajdujących się 

na terenie wsi Solec.” 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu stanowiska w sprawie wyrażenia poparcia dla „przebudowy linii napowietrznych 110 kV 

relacji: GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria I oraz GPZ Piaseczno – GPZ Góra Kalwaria II” .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Łukasz Baran, Jakub Rącz 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii przyjęła stanowisko nr 2/2019 

  

Punkt 5 - Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych na kadencję od 2020 roku do 2023 roku. 
 

Przewodniczący rady poprosił przedstawicieli klubów radnych o zgłoszenie kandydatów po 

jednym z każdego klubu. 

 klub Bezpartyjni Naszej Gminy zgłosił kandydaturę Rozalii Zdulskiej – radna wyraziła 

zgodę; 

 klub Razem zmienimy Górę zgłosił kandydaturę Zbigniewa Adamczyka – radny wyraził 

zgodę; 

 klub Prawa i Sprawiedliwości zgłosił kandydaturę Jana Rokity – radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący rady poinformował, że burmistrz zaproponował na członków zespołu z ramienia 

urzędu: sekretarz gminy Beatę Kisiel oraz Piotra Walczaka – kandydaci wyrazili zgodę. 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych na kadencję od 2020 roku do 2023 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/107/2019 

 

Punkt 6 - Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. A. M. dotyczącej uznania 

obszaru Jeziora Brześkiego za użytek ekologiczny. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jakub Rącz zapoznał radnych z opinią 

komisji. 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji p. A. M. dotyczącej uznania obszaru Jeziora 

Brzeskiego za użytek ekologiczny.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Polaczyńska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/108/2019 

 

Punkt 7 - Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych 

przez gminę Góra Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego oraz warunków zwolnienia z tych opłat w prowadzonych przez gminę Góra 

Kalwaria publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/109/2019 

 

Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego 

na rzecz dotychczasowego najemcy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na rzecz 

dotychczasowego najemcy..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/110/2019 

 

Punkt 9 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 

Uwag do projektu stanowiska komisje nie zgłosiły. 

Radna Beata Polaczyńska zwróciła się z pytaniem do burmistrza, co stanie się z Myślnikiem, 

którego dotychczasowa siedziba ma być wynajęta innemu podmiotowi. 

Burmistrz odpowiedział, że lokal zostanie wynajęty spółce PKS tylko na trzy dni w miesiącu i to 

nie będzie kolidowało z działalnością Myślnika. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/111/2019 

 

Punkt 10 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha – rejon drogi krajowej nr 79 

– cz. 3. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Baniocha – rejon drogi krajowej nr 79 – cz. 3. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/112/2019 

 

Punkt 11 - Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Marianki. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

miasta Góra Kalwaria - rejon ul. Marianki. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/113/2019 

 

Punkt 12 - Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Czersk - centrum Czerska i Podzamcza. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

wsi Czersk - centrum Czerska i Podzamcza. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/114/2019 

 

Punkt 13 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako dz. nr 2/13, 2/16, 2/39, 2/29, 1/17  obręb Kąty. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

– służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 2/13, 2/16, 

2/39, 2/29, 1/17 obręb Kąty. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 
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Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/115/2019 

 

Punkt 14 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności 

nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 8/33 z obrębu Moczydłów PGR 

w gminie Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 8/33 z obrębu Moczydłów PGR w gminie Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Mika 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/116/2019 

 

Punkt 14.1 - Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla samorządu 

Województwa Mazowieckiego 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla samorządu Województwa 

Mazowieckiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 
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Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/117/2019 

 

Punkt 15 - uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

Uwag do projektu uchwały komisje nie zgłosiły. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zapytała, jaką szerokość będzie miała ul. Walewicka, której budowa 

jest wprowadzona do wpf i czy w związku z tym istnieje potrzeba wykupów gruntów. 

Radny Andrzej Posiewka zwrócił uwagę, że mimo przygotowanych projektów i zarezerwowanych 

środków w budżecie nie ma działań zmierzających do wybudowania ulic Szkolnej, Kościelnej 

i Wiśniowej. 

Radny Wojciech Kochański zwrócił się z pytaniem, na jakim odcinku ul. Walewicka będzie 

przebudowywana. 

Do pytań dotyczących ul. Walewickiej odniósł się zastępca burmistrza Mateusz Baj. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/118/2019 

 

Punkt 16 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/119/2019 

 

Punkt 16.1 - Projekt uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniej  

prognozy  finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

Skarbnik gminy udzieliła wyjaśnień odnośnie do powodów wprowadzenia ww. projektu 

do porządku obrad bieżącej sesji oraz odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zapytała skąd się wzięła kwota 25 tys. 

Skarbnik odpowiedziała, że to oszczędności poprzetargowe z inwestycji polegającej na budowie 

placu zabaw prze Zespole Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii. 

Radny J. Rącz zapytał, czego dotyczył przetarg w ramach projektu „Zielona Góra Kalwaria”. 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Baj a uzupełniła ją kierownik Referatu 

Inwestycji i Remontów Katarzyna Kochańska. 

Radny J. Rącz dopytał o ogólną kwotę przetargu i liczbę firm, które się zgłosiły. 

Radny otrzymał odpowiedź od kierownik Ref. Inwestycji i Remontów K. Kochańskiej a zastępca 

burmistrza Mateusz Baj dodał, że takie informacje zawarte są w sprawozdaniu z działalności 

burmistrza. 

 

Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
PRZECIW (1) 

Jakub Rącz 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/120/2019 

 

Punkt  16.2 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 

Skarbnik gminy odczytała treść uzasadnienia do projektu uchwały. 
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Radny W. Kochański zwrócił się z pytaniem dotyczącym rodzaju nawierzchni planowanej ścieżki 

rowerowej Góra Kalwaria – Czersk. 

Radny Zbigniew Adamczyk zapytał, czy budowa ww. ścieżki jest nową inwestycją czy 

kontynuacją rozpoczętej. 

Przewodniczący rady zapytał, czy podczas prac na skarpie wiślanej w pobliżu dawnej jednostki 

wojskowej prowadzono także prace archeologiczne i czy dokonano jakichś odkryć. 

Odpowiedzi na pytania udzieliła kierownik Ref. Inwestycji i Remontów K. Kochańska. 

Ad vocem radny W. Kochański dopytał o możliwość poruszania się na rzeczonej ścieżce 

rowerowej innymi pojazdami niż rower. 

Radny J. Rącz dopytał, czy materiał, z którego będzie zbudowana ścieżka to ten sam, który 

spłynął podczas ostatnich opadów z inwestycji na skarpie wiślanej. 

Do ww. pytań odniosła się kierownik Ref. Inwestycji i Remontów K. Kochańska. 

Radny J. Rącz zwrócił się z pytaniem do burmistrza o powody zwiększenia wydatków 

na rewitalizację skarpy wiślanej. 

O odpowiedź została poproszona kierownik Ref. Inwestycji i Remontów K. Kochańska. 

 

Głosowano w sprawie: 
projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
PRZECIW (1) 

Jakub Rącz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Adamczyk 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 
 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/121/2019 

 

Punkt 17 - Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2018 rok. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2018 rok. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XIV/122/2019 

 

Przewodniczący rady ogłosił kilkuminutową przerwę. 

 

Punkt 18 - Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2018. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ppkt 1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii. 

Radny J. Rącz postulował o wskazanie w przyszłorocznym raporcie kierunków rozwoju gminy 

oraz na ile udało się je zrealizować w danym roku budżetowym; zgłosił uwagę odnośnie 

do zadłużenia budżetu; 

Radna B. Polaczyńska zgłosiła następujące uwagi:  

- raport jest zbiorem informacji z poszczególnych sektorów, nie ma charakteru całościowego, nie 

przedstawia sytuacji gminy na tle porównywalnych gmin w Polsce, na Mazowszu, w czym 

jesteśmy lepsi/słabsi niż inne gminy, nie wskazuje kierunków rozwoju; odnosi się do działalności 

władzy bez pogłębionej refleksji; 

- brak informacji nt. słabych punktów, które są w gminie, w jakich obszarach, np. przestępczość, 

narkomania, jakie jednostki zostały zaangażowane, by te słabe punkty niwelować; 

- w kwestii Programu opieki nad zabytkami – brak informacji o stanie zabytków na terenie Góry 

Kalwarii, co w tej sprawie można więcej zrobić itd. 

- w kwestii transportu – mimo wymienienia osiągnięć brak informacji, ile to jest w skali ogólnych 

potrzeb gminy; 

- w kwestii roli ZGK w rozwiązywaniu problemów gminy – niedostateczna informacja: czy 

rzeczywiście w te najbardziej istotne problemy spółka się angażuje i w jaki sposób; 

Radna zawnioskowała o inną konstrukcję raportu: co udało się zrobić w danym roku ze względu 

na potrzeby gminy, na cele strategiczne – które zostały osiągnięte, do których udało się nam 

zbliżyć. Zwróciła uwagę na konieczność rozdzielenia punktu, w którym mowa o kulturze 

i sporcie. 

Radny J. Rącz zawnioskował o utworzenie komisji doraźnej ds. opracowania konstrukcji raportu 

o stanie gminy, jak powinien wyglądać w przyszłości. 

Radna A. Fedynicz-Komosa przyznała, że nad raportem w obecnym kształcie trudno jest 

debatować, ale zauważyła po wypowiedziach przedmówców, że wytyczne co do jego przyszłego 

kształtu już się krystalizują.  

Radny Z. Adamczyk w ocenie raportu, wobec braku innego punktu odniesienia, odniósł się 

do katalogu zadań własnych gminy z ustawy o samorządzie. Zawnioskował o zawarcie 

w kolejnym raporcie informacji porównawczej – jaki jest stan gminy a jaki powinien być 

(w jakich obszarach), gdzie jest lepiej, gdzie gorzej; aby raport był impulsem do lepszej pracy 

samorządu w latach przyszłych, wskazywał drogę działania dla obecnej i następnym kadencjom 
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rady jako dobra praktyka rozwoju naszej gminy. Zwrócił uwagę na problemy: z dofinansowaniem 

przez samorząd budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, rozwoju małych przedsiębiorstw, 

braku stref ekonomicznych. 

Radna Monika Bolek, wychodząc z założenia, że raport ma służyć również wiedzy mieszkańców, 

dać im punkty odniesienia do dyskusji, wskazała na potrzebę zawarcia w nim informacji 

o, przykładowo, strategii dla inwestorów czy dla sadowników. Zawnioskowała, mimo powinności 

traktowania gminy jako całości, aby również uwzględnić w raporcie jej zróżnicowanie pod 

względem prowadzonej działalności gospodarczej: część rolnicza i sadownicza oraz cześć 

inwestycyjna (okolice Łubnej i Baniochy); jaka jest strategia dla poszczególnych obszarów gminy, 

jakie możliwości gmina będzie stwarzać dla mieszkańców poszczególnych obszarów. 

Radna B. Polaczyńska stwierdziła, że w raporcie musi być obecny udział mieszkańców. 

Zaproponowała, by dział urzędu zajmujący się pozyskiwaniem środków zewnętrznych był 

merytorycznie zaangażowany w dyskusję nad rozwojem gminy. Należy już teraz rozpocząć prace 

nad przyszłorocznym raportem, który będzie się odwoływał do tego co było, co raport zmienił 

i jednocześnie wytyczać kierunki na przyszłość. Raport powinien zawierać informacje, co w 

danym roku udało się zrobić. 

Przewodniczący rady nawiązując do wypowiedzi przedmówczyni w kwestii pozyskiwania 

środków zewnętrznych na rewitalizację podał przykład działań podejmowanych w Łodzi jako 

wartych naśladowania. 

Radna B. Polaczyńska ad vocem poinformowała, że Mazowiecki Instytut Kultury realizuje 

w Górze Kalwarii dwa projekty, m. in. Rola kultury w procesie rewitalizacji, który właśnie 

nawiązuje do rozwiązań zastosowanych w Łodzi. 

Radna T. Jędral wyraziła zrozumienie co do mankamentów tegorocznego raportu ze względu 

na jego nowatorski charakter. W związku z tym zapytała, czy twórca tego raportu miał jakieś 

wytyczne, informacje, jakie dane powinny być zawarte w tym dokumencie. Według niej, raport 

powinien być krótki i węzłowaty, a strategie zawarte są w innych dokumentach pn. Strategia 

rozwoju gminy, więc w raporcie powinny znaleźć się ewentualnie odnośniki do konkretnych 

punktów ww. strategii. 

Radna M. Bolek zapytała, jaka była główna myśl przyświecająca tworzeniu raportu i co miało 

stanowić temat do debaty. Ponadto, jaka inwestycja z wymienionych w raporcie jest uznana za 

przynoszącą dochód gminie, jakie inwestycje udało się zrealizować, które miałyby przyciągnąć 

inwestorów. 

Radny W. Kochański stwierdził, że w raporcie brakuje wskazania na sposób wspierania 

mieszkańców w zakresie odnawialnych źródeł energii, szczególnie fotowoltaiki; czy gmina ma 

zamiar w jakiś sposób wspierać mieszkańców w wymianie źródeł energii na odnawialne. 

Ad vocem wypowiedzi radnej T. Jędral radna B. Polaczyńska wyraziła opinię, że gdyby raport 

miał wyglądać tak jak p. Jędral to określiła, wówczas ustawodawca nie zdecydowałby się 

na wprowadzenie obowiązku jego tworzenia. Według niej raport ma służyć dyskusji, w jaki 

sposób założenia strategii są realizowane. 

Radny Z. Adamczyk wyraził opinię, że raport może być przyczynkiem do innego spojrzenia 

na prawodawstwo w naszej gminie i nie tylko. Zauważył, że brakuje porozumienia programowego 

pomiędzy radnymi. Raport ma stanowić zwartą całość obejmującą syntetycznie wszystkie aspekty, 

aby w przyszłości nie było zarzutów, że czegoś mamy miej, czegoś więcej a innego wcale. Raport 

na 2020 rok radni tworzą przez cały rok, także w tej chwili, już teraz mogą wywrzeć wpływ na to, 

co znajdzie się w przyszłorocznym raporcie, np. w kwestii uchwalanych miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, które mogą być stymulatorem rozwoju gminy. 

Ad vocem przewodniczący rady przyznał przedmówcy rację w kwestii realizacji przez gminę 

inwestycji, które będą przynosić konkretną korzyść, jednak zwrócił uwagę na prawne 
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ograniczenia.  

Ad vocem Z. Adamczyk zauważył, że mimo ograniczeń wynikających z decyzji władzy wyższej 

instancji, powinniśmy z tego korzystać i podejmować działania w zakresie swoich możliwości. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zwróciła uwagę, że dyskusja schodzi na boczny tor, wypowiedzi 

przedmówców mogą pomóc w budowaniu strategii na przyszły rok, natomiast dzisiejsza debata 

miała dotyczyć raportu za 2018 r.   

Burmistrz w odpowiedzi na część pytań i postulatów zgłoszonych przez radnych zacytował art. 28 

aa ustawy o samorządzie gminnym zawarty we wstępie do Raportu o stanie gminy Góra Kalwaria 

za 2018 r., a mianowicie, raport to sprawozdanie z realizacji przez wójta wytycznych rady 

zawartych w strategiach, programach, uchwałach itd. i według opinii burmistrza niniejszy 

dokument w pełni na wytyczne ustawodawcy odpowiada. Jednocześnie przyznał, że radni mogą 

podjąć uchwałę określającą kształt przyszłorocznego raportu, jednak nie jest on miejscem 

na wskazywanie wizji i kierunków rozwoju. Podsumowując  burmistrz podziękował radnym 

za wszelkie sugestie, które padły i stwierdził, że niniejsza debata pokazała, jakich informacji 

potrzeba radnym, by mogli oni świadomie podejmować decyzje. 

Ad vocem Z. Adamczyk stwierdził, że jeśli w przyszłorocznym raporcie znajdą się postulaty 

radnych z dzisiejszej debaty, może on stać się dokumentem rozwijającym gminę. 

Radna M. Bolek zapytała z kolei burmistrza, jak w takim razie, w myśl art. 28 aa, powinna 

wyglądać debata o raporcie. 

Radna A. Fedynicz-Komosa ponownie poprosiła, by nie odbiegać od tematu tego punktu, a nad 

innymi kwestiami pochylić się przy innej okazji, np. na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Radna B. Polaczyńska zaoponowała, że dyskutanci zbaczają z tematu. 

Przewodniczący rady stwierdził, że żadna z wypowiedzi dyskutantów nie wykraczała poza 

główny nurt dyskusji. Dyskusja ta dotyczy spraw niezmiernie ważnych i nie może być ona 

ograniczana, stąd dzisiejsza sesja została zaplanowana na godzinę poranną. Jest to jedyna tego 

typu sesja w ciągu roku i do dyskusji radni są nie tylko uprawnieni, ale i zobowiązani. Wyraził 

nadzieję, że uwagi do raportu zgłaszane podczas bieżącej sesji będą uwzględnione 

w przyszłorocznym dokumencie. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa zaprzeczyła jakoby uważała toczącą się dyskusję 

za niepotrzebną, jednak zauważyła, że debata powinna dotyczyć raportu o stanie gminy a nie stanu 

gminy. 

Przewodniczący rady nie zgodził się z przedmówczynią. 

Ad vocem wypowiedzi radnej A. Fedynicz-Komosy radna B. Polaczyńska stwierdziła, że debata 

nad raportem jest właśnie debatą nad stanem gminy. 

Radny J. Rącz nawiązał do zawartych w raporcie informacji o inwestycjach zarzucając brak 

inwestycji, które przynoszą gminie dochód, co składa się na zadłużenie naszej gminy. Budżet 

i jego realizację ocenił negatywnie. 

Przewodniczący rady zwrócił uwagę przedmówcy, że powtórzył swoją wypowiedź. 

Burmistrz ustosunkowując się do powyższych wypowiedzi radnych, przyznał rację radnej 

B. Polaczyńskiej, że raport nie jest tylko rocznym sprawozdaniem z działalności burmistrza, ale 

powinien zawierać konkluzję, jak podejmowane przez burmistrza w danym roku działania 

wpłynęły na osiągnięcie celów zawartych w przyjętych strategiach. 

Odpowiadając na pytania radnej M. Bolek burmistrz stwierdził, że żaden dokument nie zawierał 

scenariusza debaty, więc trudno stwierdzić, jak ona powinna wyglądać i w tym kontekście uznał, 

że obecna debata przebiegała właściwie. Natomiast przyznał rację radnej A. Fedynicz-Komosie, 

że za mało poświęcono uwagi podsumowaniu zeszłego roku i analizie obecnego stanu 
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w kontekście podjętych planów i strategii. 

Burmistrz odniósł się także do wypowiedzi radnego J. Rącza, który z kolei tłumacząc swoje uwagi 

upomniał się po raz kolejny o realizację inwestycji mogących poprawić stan budżetu, np. budowę 

drogi 1 KLD w Łubnej otwierającej tereny inwestycyjne. 

Burmistrz wyjaśnił, że odroczenie budowy ww. drogi wynikało ze względów formalnych. 

Poparcie dla stanowiska radnego J. Rącza wyraziła radna M. Bolek. 

Radna T. Jędral zwróciła uwagę radnemu J. Rączowi, że mimo iż opowiada się za rozwojowymi 

inwestycjami, przed chwilą w głosowaniu nad stanowiskiem w sprawie linii 110 kV wstrzymał się 

od głosu. 

Odnosząc się do zarzutu przedmówczyni radny J. Rącz wytłumaczył powody swojej decyzji. 

Radny A. Posiewka wyraził poparcie dla stanowiska radnego J. Rącza i nie zgodził się 

z wypowiedzią burmistrza odnośnie do budowy drogi 1 KDL. 

O zabranie głosu w sprawie m. in. drogi 1 KDL została poproszona zastępczyni burmistrza Danuta 

Rechnia. 

Do wypowiedzi zastępczyni burmistrza odniósł się radny J. Rącz. 

Ad vocem radna B. Polaczyńska zwróciła uwagę, że gmina w ramach zadań własnych realizuje 

również takie inwestycje, które z pozoru nie przynoszą dochodu materialnego, ale zysk społeczny. 

Radny J. Rącz stwierdził, że dokonuje oceny zeszłorocznej pracy organu nie patrząc na zmianę 

kadencji i jest przeciwny takiemu budżetowi. Ponadto zaapelował, by pewna część budżetu 

rokrocznie była przeznaczana tylko i wyłącznie na inwestycje generujące dochody. 

 

Ppkt 2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy. 

Zgłoszeń mieszkańców do udziału w debacie nie było. 

Wobec powyższego przewodniczący rady zamknął debatę nad Raportem o stanie gmina za rok 

2018. 

 

Punkt 19 – Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria. 

Przewodniczący rady przypomniał, że uchwała będzie podjęta po uzyskaniu bezwzględnej liczby 

głosów ustawowego składu rady.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
PRZECIW (3) 
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Monika Bolek, Jakub Rącz, Jan Rokita 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 
 

Punkt 20 - Procedura absolutoryjna 

Ppkt 1) - zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2018 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała, że sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

gminy za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia gminnego, sprawozdanie roczne 

z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2018 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej 

na podstawie Zarządzenia Nr ROA.0050.57.2019 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

z dnia 27 marca 2019 roku, a więc z zachowaniem ustawowego terminu. Sprawozdanie 

finansowe za 2018 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej na podstawie Zarządzenia 

Nr ROA.0050.88.2019 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria z dnia 9 maja 2019 roku, 

również z zachowaniem ustawowego terminu. Sprawozdanie finansowe zawierało bilans 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łączny bilans obejmujący dane 

z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat obejmujący 

dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych oraz łączne 

zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszu 

samorządowych jednostek budżetowych. 

Przedstawiając powyższe skarbnik Ewa Sobiepanek zwróciła się do radnych Rady Miejskiej 

z pytaniem, czy wszyscy zapoznali się z wyżej wymienionymi dokumentami. 

Radni odpowiedzieli na pytanie twierdząco. 

 

Ppkt 2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

za 2018 rok.  

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr Wa.122.2019 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 8 kwietnia 2019 roku w sprawie wydania 

pozytywnej opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za rok 2018. 

 

Ppkt 3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2018 

rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Na podstawie art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych  

(Dz. U. z 2019 r., poz. 869), Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii po rozpatrzeniu: 

- sprawozdania finansowego za 2018 r., 

- sprawozdania z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2018 r. wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

- informacji o stanie mienia gminnego na dzień 31.XII.2018 r. 

stwierdza, że: 

1. Przedłożone sprawozdanie finansowe składa się z: 

- bilansu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2018 r., 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i 
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strat jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień 

zmian 

w funduszu jednostek budżetowych, 

- informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego. 

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 

wynikających z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte w łącznym bilansie, łącznym 

rachunku zysków i strat oraz łącznym zestawieniu zmian w funduszu są zgodne 

z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych.  

Ze sprawozdania finansowego za 2018 r. wynika, że: 

1) na koniec 2018 roku wynik finansowy osiągnięty został w kwocie 15.838.041,55 zł, 

2) zrealizowane zostały przychody w kwocie 129.044.632,36 zł oraz poniesiono koszty 

 w kwocie 113.209.579,89 zł, 

3) stan funduszu jednostki na koniec 2018 r. wynosi 348.774.376,37 zł. 

3. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 r. wynika, iż:  

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 132.530.583 zł, wykonano w kwocie    

130.223.405,14 zł, co stanowi 98,26% planu, 

2) planowane dochody majątkowe zrealizowano w kwocie 4.211.110,84 zł (56,12% planu), 

3) planowane dochody bieżące zrealizowano w kwocie 126.012.294,30 zł (100,79% 

planu), 

4) planowane wydatki budżetowe w kwocie 144.146.847 zł, zrealizowano w kwocie 

134.845.434,07 zł, co stanowi 93,55% planu, 

5) wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 17.566.451,55 zł (86,86% planu), 

6) wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 117.278.982,52 zł (94,64 % planu), 

7) planowany deficyt budżetu w kwocie  11.616.264 zł na koniec roku wykonano 

w wysokości 4.622.028,93 zł, 

8) planowane przychody budżetowe w kwocie 13.785.264 zł zrealizowano w 100%, 

9) planowane rozchody budżetowe, związane z wykupem wyemitowanych wcześniej 

obligacji, w kwocie 2.169.000 zł, zrealizowano w 100%, 

10) zadłużenie Gminy z tytułów dłużnych uległo zwiększeniu z kwoty 22.256.000 zł do kwoty 

25.787.000 zł, stanowiącej 19,81% wykonanych dochodów budżetowych, 

11) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok uwzględnia stopień realizacji 

programów wieloletnich, 

12) w toku wykonywania budżetu nie wystąpiły przekroczenia planowanych wydatków. 

4. Informacja o stanie mienia sporządzona została zgodnie z wymogami ustawy z 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu, wysłuchała 

ustnych wyjaśnień skarbnika gminy. 

Na podstawie powyższych danych Komisja Rewizyjna ocenia, że Burmistrz realizując zadania 

związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności 

i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Dochody pobierane były w sposób 

legalny, a wydatki ponoszono zgodnie z obowiązującymi przepisami. Komisja nie stwierdza 

uchybień w tym zakresie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 2018 

rok i postanawia wystąpić do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

Wniosek został przegłosowany. Za udzieleniem absolutorium głosowało 4 radnych, przeciw 1. 

 

Ppkt 4) Zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w sprawie absolutorium za 2018 rok. 
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Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr Wa.211.2019 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 5 czerwca 2019 roku w sprawie opinii 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

Ppkt 5) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego 

gminy za 2018 rok. 

Wystąpienie skarbnik gminy Ewy Sobiepanek stanowiące streszczenie ww. sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita zapytał radnych Rady Miejskiej, czy zgłaszają pytania 

w tym punkcie. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny J. Rącz odczytał własne zdanie odrębne, które złożył jako członek Komisji Rewizyjnej 

głosujący przeciwko wnioskowi w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria za 2018 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, jako członek klubu PiS poparł argumenty przedmówcy i wydał 

oświadczenie, że klub PiS będzie głosował przeciwko wnioskowi o udzielenie absolutorium. 

Radna B. Polaczyńska przedstawiła swoje argumenty na poparcie wniosku o udzielenie 

absolutorium a ponadto zwróciła się z wnioskiem do przewodniczącego rady o przygotowanie 

na sesję lub wspólną komisję analizy zawierającej porównanie naszej gminy z innymi gminami 

powiatu piaseczyńskiego na tle uwarunkowań budżetowych, rozwoju, inwestycji w zależnościach 

charakterystycznych dla danego miejsca. 

Ad vocem radny J. Rącz tłumaczył, że jego sprzeciw  wobec zadłużania gminy wiąże się przede 

wszystkim ze sprawą dokapitalizowania ZGK środkami z wyemitowanych obligacji, a nie z tzw. 

wolnych środków, jak było wcześniej zapowiadane. 

Radny Z. Adamczyk wyraził zdanie za poparciem wniosku o udzielenie absolutorium oraz zwrócił 

się do skarbnik gminy z pytaniem o zobowiązania wymagalne w wys. 8,8 mln, czy zmniejszyły 

się one na koniec kwietnia/maja i w jakim stopniu oraz jaki był ich poziom na początku 2018 r., 

jak wyglądała ich spłata w roku ubiegłym. 

Do wypowiedzi radnego Z. Adamczyka w sprawie głosowania nad absolutorium odniósł się radny 

J. Rącz. 

Ad vocem wypowiedzi radnego Z. Adamczyka zgłosiła się również radna B. Polaczyńska 

w sprawie zadłużenia gminy. 

Radna A. Fedynicz-Komosa wyraziła opinię, że według obiektywnych wskaźników, budżet został 

bardzo dobrze wykonany. 

Radny Z. Adamczyk wypowiedział się w kwestii głosowania nad absolutorium dla burmistrza. 

Ad vocem radna A. Fedynicz-Komosa uzupełniła, że chodzi o głosowanie absolutorium dla 

burmistrza z tytułu wykonania budżetu. 

Skarbnik gminy podsumowała dyskusję oraz skorygowała informacje, które padły nt. 

wyemitowanych obligacji i odpowiedziała częściowo na pytania radnego Z. Adamczyka. 

Radna A. Fedynicz-Komosa poparła zdanie przedmówczyni w kwestii kierowania się 

obiektywnymi przesłankami odsuwając na bok swoje subiektywne odczucia podczas głosowania 

nad absolutorium. 

Do wypowiedzi przedmówczyń odniósł się radny J. Rącz tłumacząc ponownie swoje negatywne 

stanowisko wobec udzielenia absolutorium. 
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Ad vocem radna B. Paczyńska ponownie zaapelowała, by podczas głosowania opierać się na 

obiektywnych przesłankach. 

Przewodniczący rady odniósł się do poruszonej wcześniej kwestii inwestycji mających na celu 

zwiększenie dochodów budżetu. 

Radny J. Rącz ponownie tłumaczył swoje stanowisko wobec udzielenia absolutorium głównie 

brakiem inwestycji przynoszących zysk do budżetu. 

Radna B. Polaczyńska przypomniała dane przedstawione na jednym z pierwszych posiedzeń 

Komisji Finansów i Rozwoju dotyczące stanu budżetu z ostatnich 10 lat, które wskazują na 

utrzymujące się zadłużenie gminy na bezpiecznym poziomie. 

Wiceprzewodniczący rady Szymon Krupa zaapelował do radnych, by podczas głosowania brać 

pod uwagę pozytywne opinie RIO, Komisji Rewizyjnej a także obiektywne dane wskazujące 

na prawidłowe wykonanie budżetu. 

Radny J. Rącz zwrócił uwagę, że RIO opiniuje wykonanie budżetu na innych zasadach niż może 

zrobić to radny, który ma szersze spojrzenie na jego realizację. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń przewodniczący rady zamknął dyskusję. 

 

Ppkt 6) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2018 rok. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2018 rok;.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 
PRZECIW (3) 

Monika Bolek, Jakub Rącz, Jan Rokita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Adamczyk 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

Ppkt 7 - Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2018 rok. 

Przewodniczący przypomniał, że uchwała będzie podjęta po uzyskaniu bezwzględnej liczby 

głosów ustawowego składu rady.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 
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absolutorium za 2018 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
PRZECIW (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 
NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 
 

Przewodniczący rady ogłosił dwudziestominutową przerwę. Po przerwie ubyło dwóch radnych 

(Zenon Nadstawny, Rozalia Zdulska). 

 

Punkt 21 - Informacja dyrektora ZOPO w sprawie prognozowanych wakatów 

na stanowiskach nauczycieli przedmiotów i specjalistów na dzień 1 września 2019 r. 

w poszczególnych placówkach oświatowych na terenie gminy. 

Dyrektor ZOPO Bogdan Wrochna przedstawił następujące dane: 

Szkoła/przedszkole Przedmiot Ilość 

godzin 

Pensum 

nauczyciela 

% 

ogółu 

zatrud- 

nionych 

Szkoła Podstawowa im. 

W. Reymonta w Coniewie 

biblioteka 10 30 (1/3 etatu) 

 

2,57 

Szkoła Podstawowa im. 

ks. Jana Twardowskiego 

w Czachówku 

język polski 10 18 (5/9 etatu) 3,44 

Szkoła Podstawowa im. 

Feliksa Karpackiego 

w Cendrowicach 

plastyka 3 18 (1/6 etatu)  

0,63 

Szkoła Podstawowa 

Kąty 

świetlica 26 26 (1 etat)  

3,30 

Szkoła Podstawowa 

w Czersku 

 

pedagog 

 

22 22 (1 etat)  

 

 

 

 

16,97 

 

psycholog 22 22 (1 etat) 

chemia 4 18 (2/9 etatu) 

język angielski 18 18 (1 etat) 

naucz. wspomagający 40  20 (2 etaty) 

Razem godzin 

 

106  

Szkoła Podstawowa 

w Baniosze 

język angielski 25 18 (1 i 7/18 

etatu) 

 

 

 

 

 

matematyka 18 18 (1 etat) 

edukacja wczesnoszkolna 18 18 (1 etat) 

język polski 21 18 (1 i 1/6 
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etatu)  

11,97 biologia 10 18 (5/9 etatu) 

etyka 6 18 (1/3 etatu) 

WDŻ 3,72 18 (0,14 etatu) 

Razem godzin 101,72  

 

Szkoła Podstawowa 

w Dobieszu 

 

biologia 4 18 (2/9 etatu)  

 

 

 

 

18,22 

 

 

 

 

geografia 4 18 (2/9 etatu) 

pedagog 22 22 (1 etat) 

biblioteka 15 30 (1/2 etatu) 

przyroda 2 18 (1/2 etatu) 

n. wspomagający 56 20 (2,3 etatu) 

historia 7 18 (7/18 etatu) 

j. angielski 5 18 (5/18 etatu) 

Razem godzin 

 

115  

 

Szkoła Podstawowa 

w Czaplinku 

biologia 2 18 (1/9 etatu)  

 

 

 

 

25,08 

geografia 2 18 (1/9 etatu) 

świetlica 33 26 (1 i 7/26 

etatu) 

pedagog 5 22 (5/22 etatu) 

etyka 8 18 (4/9 etatu) 

psycholog 7 22 (7/22 etatu) 

historia 5 18 (5/18 etatu) 

muzyka 3 18 (3/18 etatu) 

plastyka 3 18 (3/18 etatu) 

Razem godzin 68 
 

Szkoła Podstawowa Nr 2 

w Górze Kalwarii 

logopeda 22 22 (1 etat)  

 

 

 

 

 

 

 

19,30 

geografia, przyroda 14 

4 

18 (7/9 etatu) 

18 (2/9 etatu) 

świetlica 104 26 (4 etaty) 

j. angielski, historia 12 

12 

18 (2/3 etatu) 

18 (2/3 etatu) 

nauczyciel 

wspomagający 

30  20 (1,5 etatu) 

informatyka, 

biblioteka 

14 

15 

7/9 etatu 

½ etatu 

etyka 12 18 (2/3 etatu) 

wych. przedszkolne 50 25 (2 etaty) 

WF 14 18 (7/9 etatu) 

n. wspomagający 40 20 (2 etaty) 

 

Razem godzin 

 

343 

 

Szkoła Podstawowa 

w Brześcach 

świetlica 22 26 (11/13 

etatu) 
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n. wspomagający 56 20 (2 i 4/5 

etatu) 

 

18,02 

Etyka 2 18 (1/9 etatu) 

historia 7 18 (7/18 etatu) 

j. angielski 5 18 (5/18 etatu) 

WF 4 18 (2/9 etatu) 

wiedza o społeczeństwie 2 18 (1/9 etatu) 

Razem godzin 98  

Zespół Szkół 

Ogólnokształcących 

w Górze Kalwarii 

nauczyciel 

wspomagający 

40 20 

(2 etaty) 

 

3,64 

Samorządowe Przedszkole 

Integracyjne w Górze 

Kalwarii 

- - - - 

Przedszkole Samorządowe 

Nr 1 w Górze Kalwarii 

wychowanie 

przedszkolne 

22 22 (1 etat) 

 

 

 

 

 

 

 

 

20,86 

wychowanie 

przedszkolne 

25 25 (1 etat) 

wychowanie 

przedszkolne (dzieci 

poniżej 6 lat) 

25 25 (1 etat) 

wychowanie 

przedszkolne (dzieci 

poniżej 6 lat) 

25 25 (1 etat) 

Razem godzin 97 403 

Przedszkole Samorządowe 

w Baniosze 

wychowanie 

przedszkolne 

25 25 (1 etat) 10,90 

R a z e m  1057,27  11,72 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bogdan Wrochna 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa 

- Bogdan Wrochna 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa 

- Szymon Krupa (Ad Vocem) 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Wojciech Kochański 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Zbigniew Adamczyk 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Jakub Rącz 

- Szymon Krupa (ad vocem) 

- Arkadiusz Strzyżewski 

- Bogdan Wrochna 

- Arkadiusz Strzyżewski 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Beata Polaczyńska (ad vocem) 

- Szymon Krupa (ad vocem) 

- Andrzej Posiewka 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Szymon Krupa (ad vocem) 
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- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Jakub Rącz 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

- Bogdan Wrochna 

- Zbigniew Adamczyk 

- Beata Polaczyńska (ad vocem) 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa 

- Teresa Jędral 

- Bogdan Wrochna 

- Monika Bolek (ad vocem) 

- Mateusz Baj 

- Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) 

 

Punkt 22 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej w dniu 

29.05.2019 r. 

Do ww. protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Punkt 23 - Sprawy różne: 

Ppkt a) pytania radnych i odpowiedzi 

Radna A. Fedynicz zapytała, czy w związku z przygotowywaniem nowej siedziby w Górze 

Kalwarii dla Warsztatów Terapii Zajęciowej zajęcia będą się odbywały wyłącznie w nowym 

miejscu, czy też również w dotychczasowym i w związku z tym zwiększy się liczba miejsc dla 

osób zainteresowanych zajęciami. Ponadto radna zwróciła uwagę na nieporządek na terenie przed 

pawilonami handlowych na ul. Dominikańskiej. 

Radny J. Rącz odniósł się do informacji o ogłoszeniu przetargu na zimowe utrzymanie dróg 

wyrażając zaniepokojenie niezleceniem tego zadania miejscowemu ZGK. 

Radny Z. Adamczyk poprosił o systematyczne umieszczanie zarządzeń burmistrza na stronie BIP.  

Radny W. Kochański wniósł prośbę o wyposażenie stojaka umieszczonego w okolicach plaży 

miejskiej nad Wisłą w koło ratunkowe oraz o umieszczenie stojaków dodatkowo w Królewskim 

Lesie i w porcie w Górze Kalwarii. Ponadto zapytał o możliwość usypania z piachu przejścia 

do plaży, która utworzyła się po lewej stronie tamy. 

 

Ppkt b) pytania mieszkańców i odpowiedzi 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Ppkt c) wolne wnioski 

Burmistrz odpowiedział na zadane w ppkt. a) pytania i uwagi radnych. 

Radny Z. Adamczyk zgłosił następujące wnioski dotyczące pisma GDDKiA będącego w posiadaniu 

urzędu: 

 w sprawie budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi dk 50 z ul. Słoneczną 

i Wspólną – o wyjaśnienia zapisów mających na celu wyeliminowanie pojazdów 

wolnobieżnych oraz o zastrzeżenie w odpowiedzi do GDKiA, że jest potrzeba dojazdu 

ciągników na tym odcinku drogi do pobliskiego skupu owoców. 

 w sprawie przebudowy skrzyżowania w Czaplinku, która może być zrealizowana przez 

samorząd lub na podstawie porozumienia z GDDKiA – o wyjaśnienia, na jakich 

warunkach jest możliwa współpraca GDDKiA i gminy. 
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Radny A. Posiewka zawnioskował, by firma obsługująca gminę w zakresie wykaszania poboczy 

kontaktowała się z sołtysem w celu wskazania miejsc do wykoszenia (m. in. spacerniak 

w Łubnej). Ponadto nawiązał do poruszonej na poprzedniej sesji sprawy ul. Wiśniowej, ponieważ 

odpowiedź, którą otrzymał jest niejasna. Poprosił o wskazanie nieodrolnionych działek 

i zadeklarował pomoc w tej sprawie. 

Burmistrz odpowiedział, że sprawą wykaszania rowów zajmie się Tomasz Sibilski z Ref. 

Gospodarki Komunalnej.  

Radny J. Rącz poprosił o udostępnienie radnym zestawienia numerów telefonów ze wskazaniem 

zakresu obowiązków poszczególnych urzędników.  

Kierownik Ref. Organizacyjno-Administracyjnego Piotr Walczak zobowiązał się 

do przygotowania takiej informacji i rozesłania jej drogą elektroniczną do końca bieżącego 

tygodnia. 

 

Ppkt d) informacje 

Radna A. Fedynicz-Komosa przekazała informacje z posiedzenia Komisji Zdrowia Rady Powiatu 

Piaseczyńskiego dotyczące problemów osób niepełnosprawnych na terenie powiatu 

piaseczyńskiego oraz złożyła na ręce przewodniczącego rady otrzymane materiały. Jednocześnie 

wskazała na potrzebę opracowania gminnej strategii dotyczącej rozwiązywania problemów osób 

niepełnosprawnych oraz organizacji zajęć dla dzieci niepełnosprawnych poza rokiem szkolnym. 

Wspomniała o inicjatywie, która pojawiła się na posiedzeniu ww. komisji, aby powiat 

koordynował organizację akcji letniej (półkolonie letnie) dla osób niepełnosprawnych, a gmina 

przekazała fundusze w zakresie dotyczącym swoich mieszkańców. Radna spytała, na ile jest 

możliwe przekazanie takich środków. Ponadto poprosiła burmistrza o rozważenie możliwości 

przeorganizowania systemu dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół, by skrócić czas dojazdu. 

Radna M. Bolek przekazała prośbę osób niepełnosprawnych, by w rozkładach jazdy autobusów 

były zaznaczone autobusy niskopodłogowe oraz żeby w godzinach rannych i popołudniowych 

jeździł na trasie co najmniej jeden taki autobus. 

Radna A. Fedynicz-Komosa zwróciła się z prośbą do burmistrza, aby wpłynąć 

na prezesów/kierowników budynków użyteczności publicznej takich jak bank czy poczta, w celu 

ich dostosowania do potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Nawiązując do wypowiedzi przedmówczyń radna B. Polaczyńska zasugerowała, by problemami 

osób niepełnosprawnych zajął się powołany w urzędzie pełnomocnik ds. społecznych. 

 

Punkt 24 - Zamknięcie XIV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 15.30
 

zamknął XIV sesję Rady Miejskiej.  

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady  

https://www.youtube.com/channel/UC4D7LXGaFNJEMwRVak2QWsw  

 

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                     Jan Rokita 
 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Olga Korczak 

https://www.youtube.com/channel/UC4D7LXGaFNJEMwRVak2QWsw

